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Besvarelse af spørgsmål 2 ad L 113 stillet af Erhvervsudvalget den 

15. januar 2025 efter ønske fra Helle Bonnesen (KF).    

 

Spørgsmål: 

Vil ministeren oplyse, hvilke udgifter stigningen i den årlige skibsafgift 

konkret dækker over, og hvordan myndighederne, herunder Søfartsstyrel-

sen, forventes at anvende de øgede midler?  

 

Svar: 

Årsafgiften anvendes til dækning af Søfartsstyrelsens udgifter forbundet 

med at have skibe på dansk flag, herunder ift. skibsregistrering og vedli-

geholdelse af det digitale skibsregister. Med lovforslaget foreslås den 

samlede brugerbetaling af Søfartsstyrelsens udgifter forbundet med at ha-

ve skibe under dansk flag at stige fra ca. 5 pct. til ca. 15 pct. af udgifterne. 

 

De gældende satser er fra 2013 og er ikke blevet justeret siden da. Der er 

behov for at øge brugerbetalingen for at have et skib på dansk flag, hvis 

vi som flagstat skal kunne blive ved med at yde den samme høje service 

til skibene, som vi gør i dag. 

 

For en samlet beskrivelse af de udgifter, som årsafgiften dækker, henviser 

jeg til besvarelsen af spørgsmål 4 ad L 113. 
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